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 Banden met Gazprom per direct beëindigen / Stoppen met Gazprom

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Meer dan honderd Nederlandse gemeenten en de helft van de Nederlandse

waterschappen hebben voor de levering van gas een contract met Gazprom, het

grootste aardgasbedrijf ter wereld. De Russische overheid heeft een

meerderheidsbelang in het bedrijf en bezit iets meer dan de helft van de aandelen.

Met het geld dat naar Gazprom gaat, wordt de oorlogskas gespekt. De PvdA fractie

verzoekt GS aan te geven wat de banden zijn met Gazprom; direct of indirect en per

direct te stoppen met directe en/of indirecte banden met het Russische bedrijf. Kan de

GS  aangeven in hoeverre zij richting waterschappen en gemeenten haar invloed kan

aanwenden ?  

1.  Heeft de provincie op enige wijze een contract of een link met Gazprom voor levering

van gas?

Antwoord

Nee. Voor het provinciehuis wordt geen gas gebruikt. Voor de buitenlocaties nemen

we wel gas af, maar er zijn geen contracten met Russische maatschappijen als

Gazprom.

 

2. Hoeveel gemeenten en waterschappen in de provincies ZH hebben een contract met

Gazprom?

Antwoord: 

De gemeenten Den Haag, Alphen aan den Rijn, Bodegraven-Reeuwijk, Gouda,

Nieuwkoop, Krimpenerwaard, Waddinxveen en Zuidplas nemen gas af van Gazprom.

Na bestudering van de mogelijkheden binnen de bestaande contracten stellen de

gemeenten vast dat contractbreuk meer onwenselijke gevolgen heeft dan

instandhouding. Het opzeggen van de overeenkomsten is contractbreuk en leidt tot

hoge boetes, boetes die weer ten goede komen aan Rusland. Onderzoek van

kenniscentrum Europa decentraal wijst uit dat het beëindigen van de gascontracten

onder voorwaarden juridisch mogelijk is, maar daarmee wordt Russisch gas niet van

de Nederlandse markt geweerd vanwege de inrichting van de internationale gasmarkt. 
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3. Deelt u onze opvatting dat dit nu, gezien de invasie van Oekraïne, zeer ongewenst

zou zijn?

Antwoord: 

Ja.

4. Hoe kan GS zo snel mogelijk haar invloed aanwenden om alle verbindingen met

Gazprom per direct te ontbinden?

Antwoord: Er zijn geen verbindingen tussen PZH en Gazprom. Wat betreft andere

overheden; ieder is zelf verantwoordelijk voor de eigen contracten en acteren daarbij

binnen de wettelijke kaders. Door onder meer geldende EU-regelgeving is het niet

zonder meer mogelijk om onder contracten met (bijvoorbeeld) Gazprom uit te komen,

ook niet bij nieuwe aanbestedingen. Europadecentraal.nl heeft een uitgebreide FAQ

opgesteld rond dit onderwerp, ook wordt hierover informatie aangeboden door de

Vereniging Nederlandse Gemeenten en het ministerie van Economische Zaken en

Klimaat. PZH ziet op dit moment geen rol in het nader uitzoeken van zaken, acteren

richting gemeenten hieromtrent of anderszins.

 

5. Bent u bereid dit (eventueel samen met buurprovincies) op te pakken?

Antwoord: zie vraag 4

6. Bent u het met ons eens dat de gebeurtenissen in Oekraïne en Rusland nogmaals

onderstrepen dat onze afhankelijkheid van aardgas en bedreiging vormt voor onze

energievoorziening en ziet u dit als extra aansporing om de verduurzaming van onze

warmtevoorziening ter hand te nemen?

Antwoord:

 Ja. De verduurzaming van de warmtevoorziening staat ook al hoog op de agenda en

de geopolitieke ontwikkelingen geven dit alleen nog maar meer gewicht. In het

hoofdstuk Schone energie voor iedereen van het Coalitieakkoord wordt het beleid van

ons college beschreven. De verduurzaming van de warmtevoorziening maakt een

zeer belangrijk deel uit van ons beleid op de energietransitie zoals beschreven in

eerder genoemd hoofdstuk van het Coalitieakkoord. Ons College zet intensief in op de

warmtetransitie, o.a. door gemeenten actie te ondersteunen in hun keuzeprocessen

en planvorming, door intensief bij te dragen in fondsenwerving voor projecten in de

warmtetransitie, door expertise verder te helpen ontwikkelen en er aan bij te dragen

en niet in de laatste plaats door mee te investeren in bovenregionale infrastructuur

voor warmte met het project WarmtelinQ. 

Den Haag, 29 maart 2022           
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